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PROTOKÓŁ Nr XXXVI/2018 

z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 25 kwietnia 2018r. 

Obecni zgodnie  z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Zakończenie sesji. 
 
Przebieg sesji: 
 
Ad. 1-3 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 
gości oraz sprawdził prawomocność sesji – obecnych 15 radnych. 
Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał czy radni wnoszą jakieś zmiany w proponowanym 
porządku obrad. Nikt nie wniósł uwag. 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr XXXV/2018 z dnia 26 marca 2018r. 
Protokół z sesji nr XXXV/2018 z dnia 26 marca 2018r. został poddany pod głosowanie: 
15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się. 
 
Ad. 4 Przedstawienie projektów uchwał. 
 

1. Projekt uchwały nr XXXVI/234/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 kwietnia 2018r.  
w sprawie podziału Gminy Bojszowy na stałe obwody głosowania – przedstawił Wójt Gminy 
Bojszowy Henryk Utrata. 
 

Wójt Gminy Bojszowy zauważył, że uchwała ta powiela ten sam załącznik z podziałem na obwody, 
który był w poprzedniej uchwale dotyczącej obwodów. Okręgi wyborcze zostały ustalone bez zmian. 
Podobna sytuacja ma miejsce jeśli chodzi o obwody. Były takie sugestie aby w Bojszowach skorzystać 
z pomieszczeń przedszkola, gdyż są tam lepsze warunki lokalowe, ale z sondażowych opinii wynika, 
że należy zostawić te obwody, które działają od wielu lat i do których mieszkańcy są przyzwyczajeni. 
Wójt wyraził nadzieję, że będzie to dobrze przyjęte przez wyborców. Zaznaczył również, że nie ma 
możliwości z przyczyn organizacyjnych, logistycznych i technicznych, aby  stworzyć osobny obwód w 
Jedlinie. Wyraził jednak nadzieję, że mieszkańcy którzy są zdecydowani przystąpić do głosowania 
pokonają tą odległość. Wójt poprosił radnych o przyjęcie tej uchwały. 
 
Uwagi radnych: Brak uwag 
 

2. Projekt uchwały Nr XXXVI/235/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 kwietnia 2018r.  
w sprawie zmian w budżecie gminy Bojszowy na rok 2018. – przedstawił Wójt Gminy 
Bojszowy Henryk Utrata 

 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Budżetu i Rozwoju Gminy. Uchwała ta 
porządkuje sprawy księgowo finansowe w budżecie wydatków. Wójt zaznaczył, iż zmiany w budżecie 
nie powodują ani zwiększenia wydatków, ani zmniejszenia dochodów. Zmiany te są neutralne. 
Załącznik nr 1 dział 600 zawiera dwie pozycje: zmniejszenie i zwiększenie wydatków. Jest to 
porządkowanie wydatków budżetowych. Dokonujemy zmniejszenia w rozdziale 60004 - lokalny 
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transport zbiorowy - wydatki związane z realizacją działań statutowych (111 825,00 zł) i przenosimy w 
tym samym rozdziale do pozycji - dotacje na zadania bieżące. Związane jest to z nieprawidłowym 
zakwalifikowaniem dotacji starosty na komunikację publiczną na terenie Gminy Bojszowy. Poprawnym 
jest zapisanie tego zadania w dziale dotacji, którą Gmina  udziela  miastu Tychy z własnego budżetu. 
Zmiana ta spowodowała zmianę w załączniku nr 2 - zestawienie planowanych kwot dotacji 
udzielanych z budżetu gminy. W dziale transport publiczny kwota wzrosła o kwotę tej dotacji. Wójt 
przypomniał,  że Gmina te koszty ponosi poprzez wnoszenie i udzielane dotacji miastu Tychy, a miasto 
Tychy rozlicza się z Gminą na koniec roku przekazując rozliczenie z wozokilometrów. Przewoźnikiem 
jest PKM Tychy. Miasto Tychy płaci za wszystkie gminy, a następnie wszystkie gminy wchodzące w 
skład porozumienia tyskiego rekompensują te wydatki. 
Kolejne przesunięcia w dwóch działach dotyczą pomocy społecznej - jest to propozycja i prośba Pani 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która odpowiada za realizację planu finansowego. 
Proponowane przesunięcia: z działu 852, rozdział 85295 – 5 000 zł z świadczeń na rzecz osób 
fizycznych oraz z działu 855, rozdział 85508 (rodzina zastępcza) – 18 000 zł z wydatków związanych  
z realizacją zadań statutowych, na zwiększenie w dziale 852, rozdział 85295 wydatków związanych z 
realizacją zadań statutowych. Jest to przesunięcie neutralne. 
 

3. Projekt uchwały Nr XXXVI/236/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 kwietnia 2018r. w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – przedstawił Wójt Gminy Bojszowy Henryk 
Utrata 

 
Następuje tu zmiana ze względów formalnych i jedna zmiana merytoryczna. W celu dostosowania do 
bieżących wartości załącznik nr 2 do uchwały – Objaśnienia wartości przyjętych w wieloletniej 
prognozie finansowej na lata 2018-2025 dla Gminy Bojszowy koryguje dane w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na 2018 rok. Wprowadza się w pozycji 14.3 i 14.3.1 kwotę 160 zł. W poprzednio 
uchwalonym WPFie była tam kwota 0 zł, są to jednak zobowiązania które przeszły z roku 2017 na 
2018. Jest to kwota już uregulowana. Wszystkie pozostałe pozycje pozostają bez zmian. Wójt poprosił 
o przyjęcie tych uchwał. 
 
Uwagi Radnych: 
 
Radny Janusz Gwóźdź: zaznaczył, że zobowiązań z lat poprzednich już nie mamy a gmina ma 
zadłużenie w postaci obligacji i kredytu, zapytał ile długu mamy w  obligacjach i kredycie, oraz na co 
został zaciągnięty kredyt skoro wszystkie inwestycje są rozliczone? 
 
Wójt: Propozycja, która została przedstawiona to  zobowiązania wymagalne , czyli te bieżące wydatki, 
które realizujemy, nie wiążą się z kredytami, papierami wartościowymi. W WPFie mamy pozycje jeśli 
chodzi o spłatę 1 790 000 zł założone jako spłatę w roku 2018 w tym 1 150 000 zł na obligacje i 
pozostała kwota na kredyt. Planowane jest, że na koniec roku 2018 kwota długu zamknie się 10 237 
032,72 zł jest to kwota przyjęta w WPFie przy kwocie budżetu 38 000 000 zł. Zgodnie z założeniami 
trzeci rok z rzędu Gmina tworzy nadwyżkę budżetową na spłaty zadłużenia i kredytu. Kredyt w PKO 
został zaciągnięty na wyprzedzające finansowanie inwestycji, które gmina prowadzi, dotyczy to 
zarówno przedszkola, budowy dróg oraz innych zadań. 
 
Ad. 5 Przyjecie uchwał – w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
 

1. Uchwała nr XXXVI/234/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 kwietnia 2018r. w sprawie 
podziału  Gminy Bojszowy na stałe obwody głosowania              
15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głos – wstrzymujących się 

 
2. Uchwała Nr XXXVI/235/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 kwietnia 2018r. w sprawie 

zmian w budżecie gminy Bojszowy na rok 2018. 
15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głosów – wstrzymujących się 
 
 



3 
 

3. Uchwała Nr XXXVI/236/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 25 kwietnia 2018r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się 

 
Ad. 6 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące 
 
Przewodniczący: 
 

1. Odnosząc się do pisma UM Lędziny, Pan Marek Kumor zaznaczył ,że wszyscy radni otrzymali 
wiadomość w sprawie turnieju piłki nożnej, jedynie dwóch radnych wykazało chęć uczestnictwa. 
Przewodniczący zobowiązał się do poinformowania organizatorów, że radni nie będą brali czynnego 
udziału w wydarzeniu. 
2. Przewodniczący przekazał podziękowania do Pana Wójta za pismo-oświadczenie wygłoszone 
 z ambony w Międzyrzeczu w sprawie dotyczącej oświaty – pozwoliło to uspokoić sytuacj. 
 
Wójt: 
 

1. Zakończono pierwszy etap remontu cząstkowego nawierzchni dróg lokalnych gminy Bojszowy,  
wszystkie miejsca które zostały wskazane zostały naprawione, gdy pojawią się potrzeby, kolejne tego 
typu prace będą wykonywane. 
2. Zmieniony został uszkodzony panel bramy segmentowej w OSP Bojszowy. 
3. W ramach środków bieżących z remontów dróg wykonana została nakładka asfaltowa na części 
ulicy Cichej w Bojszowach Nowych – zakwalifikowane jako remont. 
4. Ulica Korzenicka-  prawie w całości (pomijając dwa punkty) jest doświetlona. 
5. Usunięta została,  potężna wierzba w Międzyrzeczu przy ulicy Strumykowej – powodowała 
zagrożenie i dużo strat dla mieszkańców. 
6. Formalnie zostało powierzone oczyszczanie miejsc publicznych oraz koszenie GPK Bojszowy. 
Gmina nie zatrudnia firm w ramach ofert zewnętrznych. Nie ma w związku z tym zwiększenia 
zatrudnienia, został zakupiony sprzęt. 
7. Trwa wykonywanie dokumentacji projektowej ul. Gromadzkiej – przed złożeniem wniosku  
o pozwolenie na budowę, Gmina pragnie wyłożyć ten projekt i zainteresować nim mieszkańców. 
8. Trwają prace przy ul. Krętej – ze względu na klasę drogi, szerokość drogi oraz chodnik mogą 
pojawić się propozycje wykupu gruntu. 
9. Fotowoltaika – przygotowana jest kompleksowa dokumentacja dotycząca tego projektu. Termin 
naboru z lutego został przesunięty na maj. Staramy się o kwotę 5,5 mln. zł. 
10. Oświetlenie ul. Złoty Łan – właśnie uprawomocnia się pozwolenie na budowę – w najbliższym 
czasie będzie ogłoszony przetarg na wykonanie tego oświetlenia. 
11. Oświetlenie ul. Lisia - pozwolenie na budowę uprawomocni się do końca kwietnia. 
12. Otrzymano kalkulacje prześwietlenia drzew przy ul. Krętej – prześwietlenie zostanie zlecone. 
13. W Gminie zostanie zamontowany monitoring do mierzenia pyłów zawieszonych, Gmina będzie 
posiadała własny system monitoringu. W każdej miejscowości powstanie jeden punkt: Bojszowy na 
przedszkolu; Bojszowy Nowe strażnica przy ul. Ruchu Oporu; Świerczyniec – Szkoła Podstawowa; 
Międzyrzecze - Szkoła Podstawowa przy ul Żubrów; Jedlina na Starej Szkole (budynek przedszkola). 
Na stronie Urzędu Gminy pojawi się aplikacja, gdzie będzie można na bieżąco monitorować stan 
powietrza w naszej gminie. 
14. Kończy się przebudowa piętra w Gminnym Ośrodku Zdrowia – inwestycja ponad 200 000 zł. 
15. Zostały złożone dokumenty, trwa procedura pozwolenia na rozbudowę strażnicy Świerczyniec. 
16. Polska Spółka Gazownictwa po analizie złożonych do niej ankiet określiła, że do końca maja 
zostanie wykreślony wstępny przebieg infrastruktury gazowej dla naszej gminy. Warunek brzegowy – 
w przypadku pozytywnych wyników dalszych analiz – realizacja projektu będzie procesem 
długofalowym. 
17. 7 maja nastąpi otwarcie ofert na wykonanie i modernizację ul. Słonecznej i ul. Skośnej. 
18. W najbliższym czasie ogłoszony zostanie przetarg opisu przedmiotu zamówienia dotyczący 
kolektora ścieków. 
19. Ogłoszono dodatkowy nabór na członków do Komitetu Rewitalizacji. 
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20. Aplikowano o środki na zakup sprzętu dla ratownictwa medycznego. Wszystkie cztery jednostki 
wnioskowały o sprzęt o łącznej wartości 105 tys. zł. Otrzymaliśmy odpowiedź, iż otrzymamy środki na 
zakup dwóch defibrylatorów i jednaj deski ratowniczej. 
21. Konkurs na dyrektora szkoły w Międzyrzeczu. Obecnej Pani dyrektor kończy się kadencja 31 
sierpnia. Został ogłoszony konkurs na nowego dyrektora, gdyż taki jest obowiązek, nie ma możliwości 
przedłużenia już kadencji obecnej Pani Dyrektor. Do konkursu przystąpiły trzy osoby. Komisja 
konkursowa liczy 10 os.: 3 osoby - przedstawiciele  Urzędu Gminy, 3 os.- przedstawiciele  Kuratorium, 
2 os. z rady rodziców oraz 2 os. z rady pedagogicznej. Dyrektor musi być wybrany bezwzględną 
większością głosów (min. 6 głosów). Po pierwszym przesłuchaniu dwie osoby otrzymały po 4 głosy, 
odbyły się konsultacje i kolejne  przesłuchanie, które również nie wyłoniło dyrektora. Konkurs nie 
został więc rozstrzygnięty. Nie wiąże się to jednak absolutnie z zamknięciem szkoły.  W takich 
sytuacjach Wójt ma prawo wybrać dyrektora ze wszystkich startujących kandydatów bądź wyznaczyć 
jednego z nauczycieli tej szkoły na osobę pełniącą obowiązki dyrektora na okres nie dłuższy niż 10 
miesięcy, a w tym czasie zorganizować kolejny konkurs. 
 
 
Zapytania i interpelacje radnych: 
 
Radny Krzysztof Komandera zapytał: 
 
1. Na jakim etapie jest wycinka dwóch brzóz przy ulicy Barwnej? 
2. Proszę o przeniesienie, a nie usuwanie latarni przy OSP Świerczyniec? 
3. Czy podjęte zostały jakieś działania w sprawie oznakowania na ul. Barwnej – Uwaga straż? 
4. Czy została wprowadzona procedura utwardzenia ul. Rolniczej w Świerczyńcu? 
 
Radny Janusz Gwóźdź zapytał: 
 
1. Dlaczego Wójt zwleka z wybraniem dyrektora lub pełniącego obowiązki dyrektora w Szkole w 
Międzyrzeczu? 
2. Czy rozwiązał Pan problem zwrotu kosztów dojazdów dla dzieci niepełnosprawnych? 
3. Dlaczego pieniądze zostały przeznaczone na remont ulicy Cichej, jako radni nie wiedzieliśmy że są 
dodatkowe pieniądze w budżecie, dlaczego nawierzchnia doszła do dwóch domów, a trzeci został 
pominięty, bardziej celowe wydają się inwestycje w szkole w Świerczyńcu gdzie potrzeba windy jak 
również przebudować pokój nauczycielski jak i archiwum. Czy znajdą się pieniądze w budżecie na 
szkołę w Świerczyńcu? 
4. Wycinka drzew przy drodze 931 – Gościnna otrzymaliśmy zgodę na wycięcie 32 czy można 
monitować w sprawie wycinki pozostałych? 
Proszę aby firma Tauron  ustawiła zegary w lampach oświetlenia ulicznego w ramach swoich usług. 
 
Radny Andrzej Rokowski zapytał: 
 

1. Wjazd do gminy Bojszowy od strony Bierunia i Jajost za mostem na Gostynce powstało nielegalne 
wysypisko śmieci czy Wójt coś wie na ten temat i czy to zostanie usunięte? 
2. Sejmik Województwa Śląskiego przyjął uchwałę w sprawie ochrony powietrza w całym woj. i są 
wymogi oraz sankcje. Czy nasza gmina podjęła już jakieś kroki? 
 
Radny Stanisław Biela zapytał: 
 

1. W marcu na gminnej ulicy Złoty Łan była założona kamera. Proszę o informację w jakim celu? 
2. Czy dokumentacja ul. Krętej także będzie wyłożona do wglądu mieszkańcom? 
3. Czy jeśli Wójt będzie w Międzyrzeczu  powoływał osobę pełniącą obowiązki dyrektora na 10 
miesięcy, czy tą osobą może być nauczyciel z tej szkoły? 
 
Radny Roman Horst zapytał: 
 

1. Na ulicy Wąskiej i Skromnej pojawiają się spękania w związku z działalnością żwirowni, czy da się 
coś z tym zrobić? 
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2. Czy posiadamy informacje pisemne bądź inne o działaniach w celu odbudowy obwałowań na Wiśle 
 i Gostynce? 
3. Tworzy się śmietnisko w byłych stodołach prywatnych. Czy można zobowiązać właściciela gruntu 
do załatwienia sprawy? 
4. Uwaga mieszkańców co do ścieżki rowerowej która przebiega aż do żwirowni, czy można optować 
do Starosty aby zabrał oznakowania gdyż ta ścieżka fizycznie nie istnieje? 
5. Proszę o przycięcie cyprysów przy figurze św. Floriana 
6. Czy Pan wójt może w kilku zdaniach nakreślić scenariusz obchodów 650-lecia, które obchodzimy 
we wrześniu? 
 
Radny Antoni Wilczek: 
 
Chciałem zwrócić się do radnych i wyjaśnić kilka spraw. Wiele kontrowersji narosło wokół 128m 
nakładki asfaltowej przy ul. Cichej. Kilkanaście lat temu ul. Cicha została oddana bezpłatnie gminie, 
część ulic w gminie tak jak wszyscy słyszeliśmy musi być przez gminę wykupowana, w przypadku 
ulicy Cichej gmina nie poniosła żadnych kosztów. Przykładowo na ul. Korzenickiej, ul. Słonecznej, ul. 
Dębowej czy ul. Krętej gmina wykupywała grunty. Podbudowę ulicy Cichej we własnym zakresie 
wykonali mieszkańcy, do miejsca gdzie istnieje wodociąg. Do tego miejsca jest położona nakładka 
asfaltowa. W roku 2017 wystosowano pismo do Wójta, iż mieszkańcy wykonali podbudowę z prośbą o 
wykonanie nakładki asfaltowej. W odpowiedzi Wójt oświadczył, że nie ma takiej możliwości 
budżetowej i jeśli tylko będzie taka możliwość ta inwestycja zostanie zrealizowana. Wójt we 
wcześniejszym wystąpieniu zaznaczył z czego wykonał tę inwestycję, nie ze szkół, nie zabrał nikomu 
tylko zaoszczędził na odśnieżaniu – ja tak przypuszczam. Kolejna sprawa do Pana Radnego, 
przyjechał Pan na ulicę Cichą w momencie jak kończyła się nakładka, był tam obecny Wójt, ja również 
tam byłem, nie rozmawiając z nikim robił Pan zdjęcia, wołał Pan, że na sport nie ma pieniędzy, a na 
asfalt u Wilczka są pieniądze, to coś nie gra chyba, chyba Pan kultury nie ma ani za grosz, bo trzeba 
było się przynajmniej z wójtem przywitać. Kolejna sprawa, przecież Pan głosował przeciw budżetowi a 
teraz wszędzie Pan pazury wcisko do budżetu. I dalej, pól roku Pan był radnym a przed Pana posesją 
i Pana rodziców gdzie żeście specjalnie przesuwali bramę, na ul. Korzenickiej wykonano najdłuższe 
zjazdy do posesji w puzzlach, ile Pan dołożył do puzli, Pan się mnie nie zapytał ile ja dołożyłem do 
podbudowy ul. Cichej, własną koparką a później wynajmowaną, tego Pan nie wie. 
Przed pięciu laty Pan jeszcze nie był radnym, została powieszona jedna lampa na ul. Cichej i Pan 
przemądrzały mieszkaniec pisał do Wójta dlaczego koło radnego Wilczka wisi lampa. Bo mieszkańcy 
kupili ją za własne pieniądze a Wójt zgodził się ją zainstalować, musi Pan o tym wiedzieć. 
Radny Gwóźdź: dowiedziałem się. 
Bo jakby Wilczkowi też Gmina postawiła lampa to by Pan stawał na głowie – tak?  Przypuszczam że 
Pan bardzo nienawidzi Wilczka. 
Nie dla dwóch domów została zrobiona droga ale dla 4 domów i trzech firm, musi sobie to Pan też 
uświadomić. Tam są trzy firmy i wpłacają do gminy podatki. Ten Pan do którego nie położono asfaltu 
też jeździ po tym asfalcie, a On, mogę Panu powiedzieć, ani złotówki nie dołożył do podbudowy, tej 
drogi, a Pan tam mówi, że tam jakoś coś tam było, a Wilczek chodził jak kiedyś byli dróżnicy, Pana na 
świecie nie było, pamiętom takiego dróżnika który naprawioł dziury, bydzie Pan pociskoł na Radzie 
takie pierdoły albo gdzieś tam na internecie bo ktoś mi tam donosi, powiedzmy se szczerze. 
I następna sprawa, powiem Panu tak , jest napisane, nie widzi się belki w swoim oku a w cudzym oku 
się widzi źdźbło, dziękuję Panu Bardzo. 
 
Nie musi mi Pan odpowiadać, tylko chciałem to przedstawić wszystkim 
Wójt i Pan Przewodniczący zauważył że nie było to pytanie a wystąpienie Pana Radnego Antoniego 
Wilczek 
 
 
Ad. 7 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 
Wycinka drzew ul. Barwna -  jest prowadzone postępowanie 
Latarnia OSP - nie ma środków na przekładkę, latarnia nie zostanie usunięta. 
Oznakowanie wyjazdu z ul. Klubowej na ul. Barwną - „Uwaga straż” - wniosek do rozpatrzenia, wiąże 
się to z opracowaniem pełnej organizacji projektowej dotyczącej zmian w organizacji ruchu. 
ul. Rolnicza – zaczynamy procedurę przetargową na pełną odbudowę ul. Skośnej, materiał odzyskany 
w czasie prac na tej ulicy pozwoli nam utwardzić końcówkę ul. Zacisze oraz ul. Rolniczą. 
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Wybór dyrektora w szkole w Międzyrzeczu - obecna Pani dyrektor zajmuje stanowisko do 31 sierpnia, 
nic nie zagraża szkole, prowadzone są rozmowy z rodzicami, dokonywana jest ocena tego co mówi 
dyrekcja i tego co mówią rodzice po wysłuchaniu stron zostaną wyciągnięte wnioski. Chce działać dla 
dobra uczniów i szkoły. 
Zmiana stawki na transport dzieci niepełnosprawnych – osoby zainteresowane otrzymały pisma, 
 z decyzją wstrzymujemy się do końca czerwca. 
ul. Cicha – w sprawie tej ulicy były brane pod uwagę wszystkie przesłanki, zaznaczam, że struktura 
budżetowa nie została naruszona, środki nie są zabierane czy przesuwane. Zależy mi na dobrym 
funkcjonowaniu szkoły w Świerczyńcu, jestem w stałym kontakcie z dyrekcją, te środki jednak nie były 
wystarczające do podjęcia tak szerokich działań. Niefortunnie się stało, że zakres tych prac nie został 
przeprowadzony do 160m. Nie chcę, aby mówiono o różnych kategoriach mieszkańców. To jest 
problem który pragnę rozwiązać. Gmina zakładała, że będzie robiła utwardzenie tej drogi, utwardzenie 
zostało zrobione, pieniądze zostały przekazane na nakładkę. Jeśli chodzi o ilość domów to np.:  
ul. Zacisze 500 m utwardzenia zostało zrobione dla 2 domów, ale przy tej drodze jest  pewna ilość 
działek, ul. Zakole dla 4 domów. Każda taka inwestycja to moja subiektywna ocena, wszystkie te 
środki przeznaczane są na inwestycje gminne. 
Wycinka drzew: otrzymaliśmy pełnomocnictwa i prowadzimy procedurę dotyczącą wycinki tych drzew. 
Chcę doprowadzić, aby wyciąć te 32 drzewa, następnie skierujemy kolejne pismo, aby wycinać 
kolejne drzewa ale działania te będziemy musieli robić etapami. Przypominam, że to właściciel musi 
wystąpić o wycinkę. Jako Wójt mogę sugerować i uzasadniać. Uznajmy te 32 drzewa za mały sukces. 
Będziemy nalegać i monitować w sprawie kolejnej wycinki 
Latarnie - jesteśmy po wymianie kompleksowej wszystkich zegarów w latarniach na zegary 
astronomiczne sterowane komputerowo, przeprowadziłem rozmowy z Tauronem gdzie otrzymałem 
odpowiedź, że tak to powinno funkcjonować, my jako gmina systematycznie przestawiamy te zegary, 
wszystkie zostaną wyregulowane. Część jest już opóźniona. 
Wysypisko przy drodze 931 – są to odpady podrzucane, wyrzucają to podwykonawcy robót 
drogowych, ustaliliśmy właścicieli gruntów. 80% odpadów znajduje się na działce Polskiej Grupy 
Górniczej, dotyka ono również pasa drogowego, pozostała część na działce prywatnej, osoby której 
nie da się odnaleźć. Zostały wysłane pisma do PGG oraz do zarządu dróg wojewódzkich, gdyż na 
podstawie ustawy o odpadach wzywa się właściciela do uporządkowania gruntu. 
 Uchwała smogowa dotyczy kompleksowych działań, wymiernym dzianiem byłby program niskiej 
emisji czyli wejście samorządu i likwidowanie źródeł – bo mamy jeszcze w gminie zdefiniowane 
źródła, mieszkańców którzy wytwarzają bardzo duże zadymienie. Zorganizowane były wystąpienia na 
ten temat, część mieszkańców odebrało je pozytywnie i wprowadziło zmiany, część jednak nie zmienia 
swojego postępowania. Powietrze możemy poprawić fotowoltaniką, pompami ciepła, gazociągiem – 
dlatego na to stawiamy nacisk.  Przeprowadziliśmy w gminie szkolenie ekologiczne z wysokiej klasy 
specjalistą. Chcemy, aby mieszkańcy reagowali na złe praktyki sąsiadów, aby mieszkańcy się nie 
podtruwali. Wszyscy mamy tu wiele do zrobienia. 
Dojazd do żwirowni – zarządcą i właścicielem dróg powiatowych jest powiat i to powiat odpowiada za 
to, aby przedsiębiorca jak i każdy z nas obywateli, który chce i ma prawo skorzystać z dróg 
powiatowych odpowiedniej kategorii miał taką możliwość. Jeśli droga będzie nieprzejezdna to 
działania te będą wymuszone lub będzie zdegradowana. Właściciel żwirowni chce współpracować 
 z mieszkańcami i być jak najmniej uciążliwy. 
Odbudowa obwałowań - jest pozwolenie, brak dalszych informacji. 
Wysypisko śmieci w stodołach – skontaktujemy się z właścicielem. 
Ścieżka rowerowa - gmina tych ścieżek nie wytyczała, robiło to starostwo, jeśli ścieżki wytyczane są 
na prywatnej własności to pojawia się problem. Starosta nie ma wpływu na prywatne osoby. Wiemy 
 o tym problemie. Metropolia ma cel  aby rozbudować ścieżki rowerowe i rusza projekt aby stworzyć 
ścieżki rowerowe Lędziny – Pszczyna. 
Figura św. Floriana – problem został już zgłoszony. 
Uroczystości 650-lecia – gro środków pozyskanych na obchody jubileuszu otrzymaliśmy ze 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Ziemia Pszczyńska. W tej chwili mocno zaawansowane są 
prace jeśli chodzi o opracowanie naukowe jak i wydawnictwa. Pragniemy uhonorować również 
zasłużonych obywateli. Cała oprawa tych uroczystości jest już przygotowana, konferencje, występy, 
koncert, wszystko zostanie podane szczegółowo na komisji oświaty. 
Kamera na ul. Złoty Łan - z naszych informacji powiat występował z wnioskiem o pomiar ruchu na 
drogach wylotowych, pomysł ten upadł. Kamera zniknęła. 
Projekt ul. Krętej – chce wprowadzić taką praktykę, aby przekazać projekty mieszkańcom i skorzystać 
z ich wiedzy. Istnieją pewne wytyczne, co do których musimy ufać wiedzy projektantów, natomiast są 
cenne informacje które mogą przekazać mieszkańcy.   
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Ad 8. Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy” zakończył obrady sesji. 

 
Protokołowała: K. Gwiszcz Bojszowy, dnia 25.04.2018r. 
                                    
 

 


